
 

Jaarrede Niels Boef  
Beste allemaal, 

 

Van harte welkom in het Beatrixtheater voor het Jaarcongres 2023. Ook welkom aan al onze gasten en 

medewerkers, en natuurlijk aan Donatello die vandaag onze dagvoorzitter is. Het is wederom een eer om 

het congres te mogen openen en jullie allemaal toe te spreken. 

 

Terugblik - in volle vaart vooruit 

Ik begin met een korte schets van het afgelopen jaar. De NOB is op vele terreinen in volle vaart 

vooruitgegaan. Er zijn twee grote inhoudelijke thema’s die het jaar hebben gedomineerd en die de 
tijdsgeest mooi weergeven.  

 

Het arrest van Kerstavond 2021 over Box III galmt na. De Hoge Raad heeft aangegeven dat de wetgever 

haar boekje te buiten is gegaan met het fingeren van rendement over vermogen. We zijn er al anderhalf 

jaar zoet mee en dat gaat nog jaren duren. Onze wetgever wringt zich in vele bochten om tot een 

budgettair neutrale oplossing te komen; een schier onmogelijke opgave. De NOB spant zich voornamelijk in 

voor rechtszekerheid en rechtsbescherming en denkt op alle niveaus mee over hoe het anders en beter 

kan: zowel qua rechtsherstel als qua toekomstig stelsel.  

 

Daarnaast Pillar 2: een uniek en buitengewoon complex stuk wetgeving dat beoogt grote ondernemingen 

tenminste 15% winstbelasting te laten afdragen. Uniek, omdat dit wetgeving is die vrijwel letterlijk is 

overgenomen uit OESO-modellen en Europese richtlijnvoorstellen. De NOB heeft ook hier aandacht 

gevraagd voor de uitvoerbaarheid en de administratieve lastendruk, mede dankzij onze leden 

bedrijfsfiscalisten. Ik hoop persoonlijk dat we van de safe harbour regeling een permanente regeling 

kunnen maken, teneinde dit project in werkbare banen te kunnen leiden als blijkt dat het allemaal wel 

losloopt met de extra winstbelasting die kan worden geheven door dit project. 

Box III en Pillar 2: het toont aan hoe divers ons werkgebied als fiscalist is. Het toont ook aan op hoe breed 

het spectrum is waarbinnen wij ons als NOB laten gelden.  

 

Maatschappelijk debat en engagement in Den Haag 

Ik kom daarmee op onze rol in het maatschappelijk debat. Waarom is de NOB belangrijk? Er zijn maar 

weinig organisaties die zo gedegen en onderbouwd commentaar leveren op wet- en regelgeving. Onze 

Commissie Wetsvoorstellen en onze secties en commissies leveren op het allerhoogste niveau een bijdrage 

aan de kwaliteit van fiscale wetgeving. We wijzen op kansen, bedreigingen en lacunes. Het voorkomt 

bovenal vaak veel gedoe in de praktijk van ons allemaal! Er valt toch regelmatig een kritisch geluid te horen. 

De NOB, is dat niet die lobby club? Komt de NOB weer op de bres voor een particulier belang? Ik durf 



 

inmiddels wel te stellen, het zijn vaak zinledige oneliners die weinig bijdragen aan beleid en uitvoering. De 

NOB laat haar mening horen, vanuit een maatschappelijk belang en niet een particulier of politiek gekleurd 

belang. 

 

Maatschappelijk engagement is ook te vinden in het project fiscale rechtshulp. Een mooi aantal leden heeft 

onlangs bij de Landelijke Aangifte Dag geholpen bij diverse rechtswinkels in het land. Belangrijk en goed om 

deze betrokkenheid te zien. De Stichting Ondersteuning Fiscale Rechtshulp (SoFiR) is op een haar na 

opgericht en zal het stokje de komende tijd overnemen om als spreekbuis te fungeren voor problemen bij 

burgers waar doenvermogen simpelweg ontbreekt. 

Natuurlijk is de NOB met de tijd opgeschoven: de wereld is anders dan 20 jaar geleden. Vanochtend heeft 

de ALV een wijziging in onze statutaire doelomschrijving aangenomen. Wij streven naar het bevorderen van 

kwaliteit van wet- en regelgeving door een bijdrage te leveren aan het maatschappelijk debat vanuit de 

kennis en expertise van onze leden. Leden die al even meelopen hebben kunnen zien dat dit streven een 

bredere invalshoek kent dan het bevorderen van het vestigingsklimaat, de voormalige bewoording.  

Laten we hiermee het belang van het vestigingsklimaat los? Nee. Wij leveren commentaar vanuit onze 

kennis en ervaring. Dat betekent ook dat wij blijven signaleren als wetgeving leidt tot verslechtering van het 

klimaat om te investeren of te ondernemen, of de klimaatambities ondermijnt.  

 

Ik trek het fenomeen wel graag iets breder. Het vestigingsklimaat, het ondernemersklimaat en het politieke 

klimaat. Het zijn ongrijpbare fenomenen waar feiten en perceptie soms door elkaar lopen. Ook wij vragen 

ons af en toe af hoe wij onze inhoudelijke aanbevelingen het beste kunnen overbrengen. Stug doorgaan, 

lijkt het devies. Als fiscale denktank blijven wij gaan voor inhoud, voor het debat en staan we achter onze 

zaak.  

 

In de kern waken wij voor een betrouwbare overheid. Een wetgever die goede wetgeving invoert, een 

overheid die adequaat toezicht uitoefent en rechtvaardig beleid voert.  

Zo blijven we pleiten voor een algehele inkomstenbelasting herziening: het stelsel van de IB 2001 is 

volkomen uitgewerkt en er zijn vele maatschappelijke thema’s die betere fiscale kaders behoeven. Dat 

wakend oog is cruciaal en daar mogen we trots op zijn. Ik dank alle betrokkenen ook dit jaar voor hun 

inspanningen op dit terrein. 

 

Een bloeiende NOB 

Terug naar de verening. De NOB groeit en moderniseert in gestaag tempo. Het scheelde niet veel om 

vandaag aan u het 6.000ste lid te mogen voorstellen. Hij of zij zal eerdaags toetreden en dat zullen we op 

gepaste wijze memoreren. Deze mijlpaal volgt op een periode van forse groei, waarbij we zien dat aspirant 

leden alsook een aantal kantoororganisaties ervoor kiezen om zich aan te sluiten bij de NOB.  

Dat begrijp ik wel. Wij staan voor een excellente beroepsuitoefening.  



 

Als onderdeel van de modernisering van onze vereniging wordt de self-assessment over onze beroepsregels 

(de Code of Conduct) eerdaags verstuurd aan alle leden. Ik nodig iedereen uit om daar de tijd voor te 

nemen. 

 

Daarnaast is vanochtend voortgang geboekt met het activeren van de Raad van Advies. Deze Raad, onder 

aanvoering van voorzitter Marjet van Zuijlen, zal de NOB gaan inspireren, en regelmatig een spiegel 

voorhouden over wie we zijn en waar we voor staan. De eerste ervaringen met Marjet tonen aan hoe 

waardevol dat kan zijn. 

 

Het vak van belastingadviseur blijft onverminderd leuk. We staan iedere dag onze cliënten bij met raad en 

daad. In de kern staan we voor een juiste toepassing van het recht en er zijn vele boeiende en uitdagende 

zaken die elke dag op je pad komen. Na bijna 23 jaar in het vak verbaas ik me nog over hoeveel plezier en 

energie ik elke dag beleef aan een nieuw project of een uitdagend fiscaal vraagstuk. Je blijft leren en je blijft 

groeien – een voorrecht om zo’n beroep te mogen uitoefenen. Ik vertrouw erop dat jullie dat ook ervaren, 

nu en in de toekomst. 

 

Vooruitblikkend 

 

Beste allemaal, 

 

Ik rond af en ga graag met Donatello het gesprek aan. Volgend jaar is een lustrumjaar – de NOB bestaat dan 

70 jaar. Ik zie ernaar uit om dan opnieuw te constateren dat de NOB een alom gerespecteerde en vitale 

club is, met beide benen in de maatschappij, die staat voor haar zaak. 

Voor mij persoonlijk dient mijn derde jaar als voorzitter en achtste jaar in het Bestuur zich aan. Het is echt 

een plezier om actief te zijn voor onze beroepsgroep en met zovelen van u en onze stakeholders in contact 

te zijn, en te blijven.  

Ik wens jullie alvast een hele prettige middag toe en dank jullie voor jullie aandacht! 

 

Niels Boef 

Voorzitter NOB 

voorzitter@nob.net  

13 april 2023  
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